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2019-05-06

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Gesällen Paragrafer §§51-53
kl. 08:00-10:00

Beslutande Karl-Johan Karlsson (C) (ordförande)
Bo Olsson (S) (vice ordförande)
Thorsten Larsson (M)
Björn Källhult (KD)
Lars Larsson (S)

Övriga deltagare Anna Liedholm (Förvaltningschef)
Rebecca Tollemark (Förvaltningssekreterare)
John Eriksson (TF avdelningschef kretsloppsavdelningen) §51, §53
Agneta Wendesten (Stadsträdgårdsmästare)
Markus Thunberg (Avdelningschef Gata/Park)

Utses att justera Bo Olsson (S)

Justeringens plats och 
tid

Samhällsbyggnadskontoret ,  2019-05-06   12:00

Sekreterare ......................................................................................................
Rebecca Tollemark

Ordförande ................................................……………………………………….
Karl-Johan Karlsson (C)

Justerande ................................................……………………………………….
Bo Olsson (S)

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott
Sammanträdesdatum 2019-05-06
Datum för anslags 
uppsättande

2019-05-07 Datum för anslags 
nedtagande

2019-05-29

Förvaringsplats för 
protokollet

Samhällsbyggnadskontoret

Underskrift .................................................
Rebecca Tollemark
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§ 51 Information
§ 52 Vårbokslut
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§ 51

Information

Ärendebeskrivning
Avdelningscheferna informerar
John Eriksson, tf avdelningschef Kretsloppsavdelningen, informerar om aktuella frågor på 
avdelningarna:

 Upphandling alla fyra fraktioner i FNI
 Trä, fyra intressenter
 Nätverk/samverkan
 Rötkammarprojektet kommer upp som ett ärende till SBN i juni

 
Markus Thunberg, avdelningschef gata/park, informerar om aktuella frågor på avdelningen:

 Trafik och planering 
o Ny enhetschef som börjar efter sommaren, Hanna Jonsson
o Lugnetbron klar
o Cykelgarage, upphandling
o Järnvägsgatan VA-arbeten och ny cykelväg, efter sommaren
o Parkeringsutredning, studie p-skiva inledd
o Nyebrogatan och Bolltorpsvägen, separerad cykelväg samt dagvattenlösning - 

byggstart hösten
o Tomtebogatan - klar juni
o Skårsvägen - maj - oktober
o Sollebrunn pendelparkering
o Renovering bro Gamla Vänersborgsvägen - upphandling
o Broskyltar stadskärnan
o Kristineholmsvägen
o Trafikmätningar pågår
o Skredriskåtgärder Säveån

 
 Park och natur 

o Nya entreprenörer grönyteskötsel Alingsås och Ingared (LP) samt norra 
kommundelen (Green)

o Nolhaga entré - pågående
o Kongo, ny spång - upphandling pågår
o Uppmärkning av Hjortmarka naturreservat samt gallringsarbeten - pågående
o Järtas park - byggstart innan sommaren
o Sommarplanteringar
o Infartsplanteringar, Tegelbruket, Vänersborgsvägen, E20 (400 år)
o Upprustning grillplats, sittplatser och gångstig in till Klockaregårdkullen

 
 Gatuenheten 

o Underhållsbeläggningar, Mjörngatan, Lapplandsgatan, Prästerydsvägen, 
Södra Fiskaregatan, Skolgatan, Enehagsgatan, Sundsbergsvägen, 
Kärrvägen, m.fl.

o Dagvattenåtgärd Stråhles allé viadukten, maj
o Vårsopning klar
o Landskyrkoallén, gc-åtgärder vid Savannen
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o Drottningg./Östra Ringg. stenläggning - maj samt aug
o Köpmansgatan, VA/Gata klart aug
o Afzelivägen, VA-arbete klart juli
o BigBelly (soptunnor), ytterligare 3 st. runt torgen, maj
o Busshpl Stadsskogsgatan byggnation maj
o VA-arbete Gräfsnäs klart maj
o E-tjänst grävtillstånd och trafikanordningsplaner

 
 Övrig info 

o Synpunkter inför dialog kollektivtrafikplan 2021 
 Lövekulle station
 Tätare turer
 Omlottzon väg 1890 Vårgårda

o Möjlighet vara med på infomöte inför trafikplan 2020, Folkets hus Göteborg 9 
juni kl 9.30-12.00

o Inga sommarlovskort 2019
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§ 52  2019.201 SBN  

Vårbokslut 

Ärendebeskrivning
Med anledning av den ekonomiska tidplanen kommer vårbokslutet endast att föredras på 
SBN. Underlaget kommer att publiceras så snart som möjligt.
 
Anna Liedholm föredrar ärendet i korthet muntligen.
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§ 53  2019.139 SBN  

Remiss Naturvårdsprogram 2020 

Ärendebeskrivning
Miljöskyddskontoret har skickat kommunens nya uppdaterade naturvårdsprogram till 
samtliga nämnder, intresseföreningar, enskilda medborgare samt kommunfullmäktiges 
politiska partier  för att få in synpunkter.
Naturvårdsprogrammet består av tre dokument samt fyra bilagor.
För att underlätta synpunktshanteringen har Miljöskyddskontoret  specificerat några frågor 
som man vill ha svar på.
Nedan redovisas samhällsbyggnadskontorets synpunkter.
 
Struktur
Gällande Naturvårdsprogrammets struktur anser samhällsbyggnadskontoret att materialet är 
mycket intressant, men i dagsläget svårt att orientera sig i. Det omfattande materialet skulle 
bli lättare att ta till sig med hjälp av tydligare läsanvisningar.
Digitala kartor kopplade till exempelvis kapitlet ”Skyddad natur och riksintresse” hade 
ytterligare ökat läsbarheten. Överlag skulle den digitala delen kunna utvecklas mer, 
exempelvis genom ett större användande/hänvisningar till GIS-kartorna.
 
Ansvarsfördelningen
Samhällsbyggnadskontoret anser att det är oklart vad som menas med kultur- och 
utbildningsnämndens ansvar angående skötsel av markområden som kommunen förvaltar. 
Här skulle ett förtydligande behövas, gällande gränsdragningen mellan kultur- och 
utbildningsnämndens respektive samhällsbyggnadsnämndens ansvarsområden.
 
Omfattning, precisering, rimlighet m.m. av mål och åtgärder programmets tre teman     
Gällande målet ”En rik och levande natur”, Åtgärd B5; ”Motverka spridning av invasiva 
främmande arter” anser samhällsbyggnadskontoret att det behövs en inventering för en 
kontinuerlig undanröjning av invasiva arter. 
Gällande ”Naturanpassad samhällsbyggnad” anser samhällsbyggnadskontoret att målen, 
såväl de övergripande som de specifika, är angelägna och rimliga men åtgärdsplanen för 
dessa mål bör tydliggöras och utvecklas. Detta med anledning av att målen är centrala för 
Alingsås tillväxt. Det finns därför finns ett stort behov av att åtgärdsplanen är tydlig och lätt 
att använda.
 
Användarvänlighet strategier och riktlinjer
Samhällsbyggnadskontoret anser att det vore önskvärt att de olika begreppen renodlas. Ett 
förtydligande av begreppen skulle öka användarbarheten.
 
Omfattning och val av ämnen (Del 2 – Naturen i Alingsås kommun)
Fördjupningsdelen är förvisso intressant, men medför att materialet blir omfattande. I de 
delar där koppling görs till situationen i Alingsås känns detta relevant, men annars inte.
Kapitlet ”Hot mot tätorternas grönområden” (s 21) bör utvecklas ytterligare.
Kapitlet ”Kulturminnesvård” (s 39) har en del föråldrade formuleringar, t.ex. avseende 
kommunens beredskapslag.
Kapitlet ”Förslag till prioriterade objekt” (s 40) bör förtydligas i de fall de sammanfaller med 
andra skydd t.ex. riksintresse. Tydlighet behövs gällande vilka skyddsinsatser som avses.
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Objekt (Del 3 – Objektskatalog)
Samhällsbyggnadskontoret har inte hunnit gå igenom dessa objekt så frågan kan inte 
besvaras i nuläget. Samhällsbyggnadskontoret ber att få återkomma gällande detta.
 
 
Checklistor, användarvänlighet
Samhällsbyggnadskontoret anser att det är en bra idé med checklistor, men de behöver 
renodlas och förenklas för bättre användarbarhet. De har potential att bli ett bra 
arbetsverktyg.
 
Sammantagen bedömning
Sammantaget innehåller den nya uppdaterade naturvårdsprogrammet både bra information 
och förslag på åtgärder. Den har förutsättningar, efter vissa mindre justeringar, att kunna 
fungera som ett bra  underlag i den kommunala naturvårdsplaneringen.
 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner skrivelsen och sänder över den till 
miljöskyddskontoret som svar på remissen.
Utöver förvaltningens skrivelse efterlyser nämnden förtydliganden kring 
Naturvårdsprogrammets formella giltighet. Arbetsutskottet ställer sig frågande till hur dessa 
riktlinjer förhåller sig till exempelvis plan- och bygglagen, kommunens översiktsplan, 
tillväxtprogram, flerårsstrategi osv. - dvs vilken formell betydelse programmet har i 
exempelvis detaljplanering och exploateringsprojekt. Ett exempel är nybyggnation på 
jordbruksmark.
Samhällsbyggnadsnämnden ser att flera andra viktiga samhällsintressen, såsom 
bostadsbristen och tillväxten, blir problematiska i förhållande till Naturvårdsprogrammet, i de 
fall detta ställer högre krav än vad plan- och bygglagen ställer.

Expedieras till 
Miljöskyddskontoret
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